

---

## 北京化工大学语言留学生招生简章

### 一、为什么选择 BUCT

北京化工大学创办于 1958 年，是教育部直属的全国重点大学。汉语国际教育中心从 1993 年就开始招收长短期语言进修生，至今已招收五千余人次留学生，其中不乏来自加拿大、赤道几内亚、泰国、沙特等大使馆的大使或政要及其亲属。学生国别已有 70 余个国家，遍及各大洲。经过长足的发展，我们已经形成了从语言进修生、本科生到硕士生以及博士生的多层次化的人才培养格局。

- ◎ 直属于中华人民共和国教育部
- ◎ 师资力量雄厚，教学经验丰富
- ◎ 提供丰厚的奖学金
- ◎ 课程设置灵活多样
- ◎ 一流硬件环境，人性化管理服务
- ◎ 地理位置极佳：毗邻使馆区和 CBD 商圈以及天安门、故宫等著名景点。
- ◎ 交通生活便利，学校周围饭店、超市、医院、地铁、公交车站一应俱全

### 二、对外汉语教学特色

#### ◎丰富的语言实践活动

我们为留学生提供一对一语伴，开设中外学生积极互动的汉语角。每学期还举办汉字书写比赛、写作比赛等学习活动，并举办美食节、新年晚会、趣味运动会等文体活动。

#### ◎丰富的选修课程和文化体验

#### ◎特色的游教课程

#### ◎个性化的教学安排

针对学生不同的学习背景，不同的学习目标，我们分别开设长期语言进修、短期语言进修、一对一等教学模式。

### 三、学制及课程设置

#### 长期进修班

招收半年或一年以上的学习者。

#### ◎授课周期

春季学期：每年3月—7月

秋季学期：每年9月—次年1月

#### ◎教学内容及课程设置

课程设置	时间	内容	学时
语言进修	8:50-10:20 10:40-12:10	综合、听力、口语、阅读 (初级二班、中级班)写作 (中级班、高级班)	20节/周
文化体验	13:39-15:00	书法、脸谱、中国结、绘画、 剪纸、武术、扎染、脸谱等	8次/学期
游教课程	根据实际情况 灵活安排	参观故宫、长城、颐和园、 天坛等著名景点	标准间配有冰箱、空调、 电视等，拥有独立卫生间和厨房

### 四、奖学金

#### ◎北京市政府奖学金

当选者可获得由学校颁发的《荣誉证书》，同时可获得丰厚的奖学金。

#### 收费标准

项目	金额/RMB	备注
报名费	500	第二学期免收报名费
学费	8250/学期	
住宿费	60 /床位/天	标准间配有冰箱、空调、电视等， 拥有独立卫生间和厨房

### 五、入学与申请

---

## 步骤:

第一步                    在线申请     <https://study.buct.edu.cn/>

转学留学生提供《转学证明》

第二步                    学校将审核申请人资格并向申请人寄发《入学通知书》  
和《外

国留学人员来华签证申请表》（即 JW202 表）

第三步                    留学生持《入学通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》（即 JW202 表），本人护照、体检证明到中国驻外使领馆申请学习签证（X 签证）或短期学习签证（F 签证）

第四步                    被录取者按入学通知书上的日期准时来北京化工大报到  
（因特殊情况不能在规定日期内报到者要事先告知学校，获准后方可延期入学）

## 六、结业

◎考试成绩合格者，学习结束时颁发北京化工大学《汉语培训》结业证书。

◎未参加期末考试或考试成绩不合格者，学习结束时发给写实性学习证明。

## 七、联系信息

◎联系人            张老师

◎学校地址        东校区：中国北京朝阳区北三环东路 15 号     邮政编码：  
100029

◎学校网址        <http://www.buct.edu.cn>            [www.sie.buct.edu.cn](http://www.sie.buct.edu.cn)

◎学校邮箱        [zhangshuai@mail.buct.edu.cn](mailto:zhangshuai@mail.buct.edu.cn)

◎部门            留学生办公室

◎联系电话        0086—010—64438791     0086-18511955128

---

## Enrollment Guide to the overseas students of China

### Why Choose BUCT

Beijing University of Chemical Technology (BUCT) Founded in 1958, it is one of China's key institutions directly under the Ministry of Education. Center of international education of Chinese language started to recruit short and long term language students since 1993. Until now, there have been over 5000 overseas students from about 70 countries and regions studying Chinese language and culture in BUCT. Many of them come from Canada, Equatorial Guinea, Thailand, Saudi Arabia embassy or ambassador politicians and their relatives. In two decades we have become a center for language scholars, undergraduates, post-graduate and doctoral students.

- ◎ Directly under the Ministry of Education
- ◎ Fully professional and experienced teaching team, passionate about Chinese language education and familiar with the characteristics of overseas students
- ◎ High scholarship availability
- ◎ Various Courses
- ◎ High Quality Facilities ,Personalized services
- ◎ Excellent location: East campus near the embassy area, CBD business circle, Tian' an men Square, the Forbidden City and other famous attractions.  
West campus is located in the middle of peer universities with great culture atmosphere.
- ◎ Superior facilities, thoughtful teaching and Living Services efficient transportation and easy life, Hotels, supermarkets, hospitals, subway, bus stops with easy access.

---

We offer long-term and short-term language learning program according to the students' different backgrounds and learning objectives, as well as one to one teaching mode tailored to each students' need.

### **Long-term Chinese Language Program**

Recruit six months or over a year students.

#### ◎Semesters:

Spring semester: March to July

Fall Semester: September to January in the following year

#### ◎Teaching Content and Curriculum

<b>Curriculum</b>	<b>Timetable</b>	<b>Contents</b>	<b>Hours</b>
<b>Language Training</b>	8:50-10:20 10:40-12:10	Intensive Reading Spoken Language, Listening Comprehension, Reading, Writing	20 classes / week
<b>Culture Experiencing Courses</b>	13:30-15:00	Calligraphy, Face painting, Chinese knot, painting, paper-cut, martial arts, tie-dye, etc.	Eight times / Semester
<b>Featured Study Tours</b>	Flexible according to the actual situation	Visit the Forbidden City, the Great Wall, Summer Palace, Temple of Heaven and other famous attractions	Twice / Semester

In line with the HSK, especially set HSK tutorial.

## **Scholarship**

#### ◎Dean scholarship

Winners of the "Dean Scholarship", will receive a "certificate of honor" issued by the university and high scholarship.

---

## Fees

Items	Charges/RMB	Notes
Application Fee	500	The second semester no Application Fee
Tuition Fee	8250 for one semester	
Accommodation	60-70per. Bed per day	Standard room with TV set, telephone, air condition, bathroom and kitchen

## Admission and Application

**Step one** Online Application. Transfer students must provide "transfer certificate"

**Step two** The school will assess the applicants' eligibility and issue " Visa Application for Studying in China "(ie JW202 table)

**Step three** Application of students VISA: Students need to apply for either a student visa (X visa) or short-term study visa (F visa) at the Chinese embassy with the following documents: offer, " Visa Application for Studying in China "(ie JW202 table) valid passport, medical certificate

**Step four** Enrollment: students need to arrive the university for enrollment by admission date stated in the offer (students who cannot enroll within the required time period due to special circumstances must inform the university in advance. Extension of enrollment may be granted at the university's discretion)

## Graduation

©Those who pass the final examination will be issued with the "certificate of Graduation" by Chinese language training Beijing University of Chemical Technology.

©Those who failed the final examination or absent from the final examination will be issued with the "proof of study" by Chinese language training Beijing University of Chemical Technology.

## Contact Information

©Contact person MS Zhang

2017 年 5 月 4 日版

---

©Address East campus: No. 15 Bei San Huan Dong Lu, Beijing, 100029, P. R. China

©web site [http: www.buct.edu.cn](http://www.buct.edu.cn) [www.sie.buct.edu.cn](http://www.sie.buct.edu.cn)

©E-mail [learningchinese@mail.buct.edu.cn](mailto:learningchinese@mail.buct.edu.cn)

©Department Center of International Education of Chinese Language

©Telephone +86-10-64438791; +86-18511955128